
专家简介 
 
姓名： 罗学琴     
性别：女                         
出生年月：1944 年 3 月 
职称：副教授 
工作经历 
从事内科临床和教学工作 46 年。 

肾病科从事中医药治疗急、慢性肾功衰临床科研； 

急诊科从事急重症的中西医结合临床。 

1999 年应邀到香港讲学中医内科学和临床。 

目前任成都中医药大学附属老中医门诊骨干医师。 
专长 
咳嗽、支气管炎、肺气肿、肺心病、冠心病、高血压、高脂血症、中风后遗症、

抑郁症、急慢性肾炎、尿毒症、风湿性关节炎、月经不调、不孕、痤疮、更年期

综合症等病症 

学术成就 
在学报发表论文：《论古方新用的思路与方法》《方证对应规律与方法探讨》等。 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
Personal Information 

Name:  Luo Xueqin             
Date of Birth:  March 1944 
Sex:  Female                  
Title:  Associate Professor 
 
Working Experience 
Prof. Luo has occupied in TCM teaching and clinic for 46 years, mainly in the fields 
of TCM treating acute and chronic renal failure in nephrology department, and 
combined TCM and western medicine clinics in emergency department. 
In 1999, Prof. Luo was invited to Hong Kong to delivery lectures and now being the 
backbone of physician in department of old TCM doctors affiliated to Chengdu 
University of TCM. 
 
Expertise 
Prof. Luo is skilled in treating cough, bronchitis, emphysema, pulmonary heart 
disease, coronary disease, hypertension, hyperlipidaemia, stroke sequelae, depression, 
acute and chronic nephritis, uremia, rheumatic arthritis, irregular menstruation, 
infertility, acne, climacteric syndrome and other diseases.  
 
Academic Achievements 
Papers issued in academic journal: Thinking and Method of Applying Ancient 
Formulae Creatively, Discussion about corresponding rules and methods of 
prescription-syndrome. 

 


